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Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af samrådet om statsstøtte til rederierne tage initiativ til at ud-

arbejde en lignende analyse af statsstøtteområdet, som den vismændene lavede i forbin-

delse med deres forårsrapport i 2006? 

 

Svar 

Min forgænger som skatteminister gav på samrådet i Skatteudvalget den 16. december 

2021 tilsagn om, at Skatteministeriet vil undersøge, om det er muligt at indhente oplysnin-

ger med henblik på at lave en mere præcis opgørelse af skatteudgiften ved tonnageskatte-

ordningen i de enkelte år. Tilsagnet blev givet under forudsætning af, at indhentning af de 

nødvendige oplysninger hverken kræver væsentlige ressourcer hos skattemyndighederne 

eller hos rederierne.  

 

Skatteministeriet arbejder i øjeblikket med denne opgave. 

 

Efter samrådet har regeringen desuden sammen med Dansk Folkeparti, Socialistisk Fol-

keparti, Radikale Venstre og Kristendemokraterne indgået aftalen En ny reformpakke for 

dansk økonomi. Det er i den forbindelse aftalt, at der nedsættes en ekspertgruppe, som skal 

gentænke erhvervsstøtten i et langsigtet perspektiv og udarbejde principper for den frem-

adrettede indretning af erhvervsstøttesystemet. Her vil tonnageskatteordningen indgå i 

vurderingen på lige fod med øvrige erhvervsstøtteordninger. 

 

I lyset af det igangværende arbejde med opgørelsen af skatteudgiften og den forestående 

ekspertgruppes arbejde vurderer jeg ikke, at der er grund til at igangsætte et yderligere 

analysearbejde svarende til De økonomiske Råds analyse fra 2006.  


	Spørgsmål
	Svar

